
Uden for møde 21. marts 2023 - Tina Cartey Hansen (C) 
vedr. inddragelse af glascontainere i Hvidovre 
Kommune 
 

 

Spørgsmål 
Hvorfor kan borgere i andre kommuner stadig benytte deres egne 

glascontainere, mens Hvidovre Kommune - pga. arbejdsmiljøhensyn med 

skadeligt glasstøv – er gået væk fra den ordning og i stedet har indført 

glaskuber til fælles opsamling rundt om i kommunen? 

 

 

 

 

Svar 
Der er to årsager til, at kommunen er gået over til glaskuber i det offentlige 

rum i Hvidovre. 

 

Dels skulle vi alternativt have bestilt endnu en affaldsbeholder til samtlige 

ca. 8.000 grundejere, og det er meget dyrere end de ca. 90 stk. glaskuber, 

der er sat op i dag. Derudover er det ikke en populær løsning at bede 

borgerne om at skulle have endnu en affaldsbeholder stående. 

 

Dels er der problematikken med glasstøv. Glasstøvet kan ses i luften på 

varme sommerdage, og vi fik ofte klager over, at der blev spildt glasstøv på 

vejene. En arbejdsgiver skal forholde sig til det meget alvorlige 

arbejdsmiljøproblem. Vi har afprøvet forskellige løsninger for at undgå 

glasstøvet med f.eks. vandforstøvning bag på glasbilen, men det gik ofte i 

stykker. 

 

Hvidovre Kommune har derfor valgt at indføre glaskuber, da vi tager 

arbejdsmiljøhensynet meget alvorligt af hensyn til medarbejderne og deres 

sikkerhed. Det er op til hver enkelt kommune, hvordan de ønsker at 

forholde sig til problemstillingen. 
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